
 

 

PRACOVNÍ TÝM RHSD ČR PRO MÍSTNÍ ROZVOJ A FONDY EU 

Zápis č. 69 

MMR, velká zasedací místnost 

19. června 2025, 9-10 hodin 

 

Zápis vyhotovily 

Schválil 

Veronika Schlaien, Radka Štorková 

Stanislav Schneidr 

 

O B S A H   J E D N Á N Í: 

1. Zahájení a úvod 

2. Strategický rámec politiky soudržnosti po roce 2027 
3. Shrnutí a závěry 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

K jednotlivým projednaným bodům: 

1. Zahájení a úvod 
Stanislav Schneidr přivítal přítomné na zasedání. Sdělil, že poslední jednání proběhlo 14. dubna 2025 
a plenární zasedání RHSD se bude konat 10. července 2025. Program jednání byl schválen beze změn. 
 
Dále zazněly informace o čerpání programů v programovém období (PO) 2021-2027.  Do konce května 
2025 byly v rámci vyhlášených výzev v PO 2021-2027 zaregistrovány žádosti o podporu v celkové výši 
592,9 mld. Kč. Byly vydány právní akty v celkové výši 326,7 mld. Kč. Příjemcům bylo proplaceno 
119,9 mld. Kč. Do Evropské komise (EK) byly ke konci tohoto května odeslány žádosti o průběžnou platbu 
v hodnotě 86,8 mld. Kč. V rychlosti čerpání ČR zaujímá čelní místa.   
 
Následně byla představena Roadmap přípravy budoucí politiky soudržnosti 2028+.  V období od 3. června 
do 15. července 2025 probíhá veřejná konzultace, která je součástí evaluace metodického prostředí. 
Konzultace probíhá formou dotazníku na stránkách dotaceeu.cz. Dne 16. července 2025 by měl být 
zveřejněn návrh víceletého finančního rámce (VFR) na období po roce 2027 a následné kohezní legislativy. 
Diskuse nad legislativou bude probíhat na nejrůznějších relevantních platformách, zejména však 
na Pracovní skupině Koheze 2028+. Na základě návrhů evropské legislativy pro nové období ze strany EK 
bude MMR-NOK rozpracovávat Strategický rámec PS 2028+, a dále se bude zpracovávat analýza 
připravenosti v ČR pro větší využití finančních nástrojů (FN).  Současně by MMR-NOK rád zahájil přípravu 
konceptu Jednotného národního rámce 2028+ (JNR).  V polovině roku 2026 by MMR-NOK rád předložil 
tyto dokumenty (Strategický rámec 2028+ verze 2.0; Analýza prostředí pro využití finančních nástrojů; 
Koncepce JNR 2028+) vládě ČR.   
 

2. Strategický rámec politiky soudržnosti po roce 2027 
S. Schneider uvedl, že k materiálu již proběhlo mnoho jednání a MMR-NOK se snaží připravovat 
na skutečnost, že finanční alokace pro ČR bude s velkou pravděpodobností radikálně nižší a hledat tak 
možná řešení této situace.   
  
K. Kracíková nejprve poděkovala sociálním a hospodářským partnerům za výbornou spolupráci při 
přípravě tohoto materiálu.  MMR-NOK usiluje o zařazení materiálu na jednání vlády ČR v avizovaném 
termínu, tedy 2. července 2025.  V rámci meziresortního připomínkového řízení zazněly četné zásadní 
připomínky, které v materiálu postrádaly větší prioritizaci. Na tomto základě byla připravena tzv. 
ekonomická (zúžená) varianta materiálu. Dle navržených usnesení by měla poté vláda ČR rozhodnout, 
zda vybere zúženou nebo širokou variantu. Dále je třeba brát zřetel na využití FN všude tam, kde to lze.  
Zúžená varianta se tvořila primárně za základě makroekonomických kritérií. Tato varianta je výhodnější 
pro resorty MŽP, MPO, MD. Z materiálu naopak vypadla např. tato témata: Podpora zvyšování kapacit 
nedostatkových pedagogických oborů;  Podpora škol při realizaci občanského vzdělávání; Podpora 
spolupráce škol, zřizovatelů, ÚP a zaměstnavatelů při vytváření a realizaci programů dalšího profesního 
vzdělávání včetně rekvalifikací; Podpora odborného vzdělávání a motivace pracovníků v sociálních 
a zdravotních službách; Dokončení systému eHealth; Posílení primární a sekundární prevence; Zavádění 
služeb včasné detekce a intervence duševních onemocnění.  
 
MMR-NOK obdržel k materiálu přes 750 připomínek. Bylo zmíněno několik připomínek od hospodářských 
a sociálních partnerů. Mezi akceptované připomínky se řadí např.: Chybějící recyklace a čištění 
průmyslových vod; energetická účinnost v sektoru obchodu a služeb. Akceptováno částečně bylo např.: 
požadavek větší akcentace obranných témat v materiálu; Chybějící podpora jaderných technologií; Kritika 
pouze návratné podpory v oběhovém hospodářství a OZE. Neakceptováno bylo např.: upozornění 
na nedostatek kvalifikovaného personálu a potřebu systémového řešení financování péče; otázky 
financování provozu služeb, pracovních podmínek; zavedení recyklačního bonusu; Podpora osobní 
elektromobility, VRT; návrh na explicitní zařazení podpory cestovního ruchu jako nástroje regionálního 
rozvoje a zaměstnanosti; Kritika cílení na strukturálně postižené regiony v některých nástrojích.  
 



 

Jan Šebesta se zajímal, jak se liší vypořádání připomínek pro zúženou a širokou variantu materiálu. 
K. Kracíková slíbila informaci zaslat v písemné podobě. Petr Baierl zmínil, že v oblasti Vzdělávání & 
Výzkum a Inovace & Podnikání je uvedena návratná/kombinovaná podpora zavádění nových technologií 
průmyslu 4.0 ve firmách, přičemž nové technologie 4.0 jsou již poněkud zastaralé. K. Kracíková 
upozornila, že dlaždice v prezentaci jsou velmi zjednodušené a slouží spíše pro představu.  
 
Vít Jásek se vyjádřil k aktualizované podobě podkladu, který je určen pro zasedání Rady pro fondy EU 
na ministerské úrovni dne 23. června 2025. Strategický rámec by podle něj měl být maximálně otevřený 
a zahrnout co nejširší okruh priorit, protože škrtat se dá vždy. V rámci připomínek požadovali zejména 
zahrnutí nenávratných investic a důraz kladou i na tzv. mission-oriented projekty. S. Schneidr vysvětlil, že 
Strategický rámec je zatím pouze východiskem pro pozici, kterou pak bude ČR obhajovat vůči EK v procesu 
přípravy jednotlivých nařízení. To, že některá oblast nebude ve Strategickém rámci zahrnuta tedy ještě 
neznamená, že bude nefinancovatelná. Není jisté, co se ve finálně schválených nařízeních nakonec objeví. 
Nemáme informace o tom, že by ostatní ČS EU připravovaly podobný podklad. Cílem MMR-NOK je sladit 
národní pozici a podnítit debatu o prioritách pro příští období. Je nutné se tomuto tématu věnovat. 
K. Kracíková připomněla, že EK stále diskutuje o délce příštího VFR, respektive o možném zkrácení 
současného 7-letého období. K oblasti výzkumu uvedla, že pro MMR-NOK je jednou z největších priorit. 
Bude brán větší zřetel na vysokoškolské vzdělávání. Dále připomněla, že i v návrhu usnesení vlády 
ke Strategickému rámci je výslovně uvedena možnost přehodnocení priorit v návaznosti na podobu 
přijatých nařízení.  
 
J. Šebesta požádal o zaslání aktuální verze materiálu. Uvedl, že priority v oblasti dopravy by se neměly 
soustředit jen na železniční a silniční infrastrukturu, ale také na ostatní investice. Zásadní problém pro 
Svaz průmyslu a dopravy je, že mezi prioritami chybí podpora energetické infrastruktury. Pokud zahrnuta 
nebude, náklady na její výstavbu budou obrovské a zaplatí je průmysl a domácnosti. V dalším období není 
jisté ani financování z Modernizačního fondu, kde se už nyní krátila alokace. To vše by mohlo mít pro 
domácí průmysl fatální následky. ČR na tuto oblast žádnou podporu ze státního rozpočtu nedává, 
na rozdíl od ostatních ČS EU. S. Schneidr a K. Kracíková odpověděli, že MMR-NOK tento argument sice 
chápe, jeho relevance je ale sporná. Veškerá finanční podpora totiž vždy pochází z peněz daňových 
poplatníků. Podpora plniček zahrnuta nebyla, protože náklady na ně pokrývá soukromý kapitál. Lucie 
Reitingerová poděkovala za zapracování připomínky týkající se energetické účinnosti v oblasti služeb.  
 
S. Schneidr slíbil členům pracovního týmu rozeslat aktuální verzi materiálu, která bude předložena 
na ministerské Radě pro fondy EU. Dne 25. června 2025 bude materiál diskutován na koaličním jednání 
a následně by měl být 2. července 2025 projednán vládou. Zástupci MMR-NOK představí dokument 
i na zasedání pracovního týmu RHSD na MPO dne 26. června 2025. Po schválení vládou bude práce 
na dokumentu pokračovat, především v kontextu zveřejnění nového VFR v polovině července a nové 
sektorové legislativy, která vyjde zřejmě na podzim. Bude se také vyhodnocovat veřejná konzultace 
ke zjednodušení prostředí. Model pro příští PO by mohl zahrnout i některé aspekty, které se osvědčily 
v rámci Nástroje pro oživení a odolnost (RRF). J. Šebesta se dotázal, zda má MMR-NOK k dispozici nějaké 
další informace ohledně podoby nového VFR, nad rámec toho, co již bylo oficiálně zveřejněno ze strany 
EK. S. Schneidr se domnívá, že žádné zásadní změny oproti již avizovanému směřování VFR nebudou. 
Otázka ale je, jak to nakonec bude se zemědělským sektorem. Podle K. Kracíkové lze čekat, že se EK 
inspiruje Sociálním klimatickým fondem. Sandra Illínová připomněla, že EK zatím avizovala zjednodušení 
rozpočtu, větší orientaci na výsledky či národní regionální partnerství.  
 
P. Baierl položil dotaz ohledně stavu přípravy FN a jejich budoucího fungování. Školy z nich mají obavy, 
protože s nimi dosud nemají zkušenosti. Dále ho zajímala i budoucí podpora ostatních postižených 
regionů, nad rámec těch zahrnutých do programu RE:START. Zeptal se také na aktuální situaci v OP ST, 
kde byly v minulosti problémy s čerpáním. S. Illínová odpověděla, že MMR-NOK je s univerzitami 
v kontaktu a zahájil první screening překážek pro využití FN na národní úrovni. Hlavní podmínkou pro 
jejich dobré fungování je zajištění funkčního prostředí. Bude obnovena pracovní skupina pro FN 
a univerzity již byly požádány o nominaci zástupců. Do poloviny 2026 bude připraven materiál pro 



 

rozhodnutí vlády. S. Schneidr doplnil, že MMR-NOK měl v této věci již řadu jednání, např. s Českou 
bankovní asociací či v rámci Hospodářské komory. Zatím ale nemůže činit žádné konkrétní kroky, protože 
k tomu nemá mandát od vlády. Co se týče postižených regionů, MMR (sekce 4) nyní připravuje novou 
Strategii regionálního rozvoje, která by s těmito regiony měla lépe pracovat, tj. soustředit se i na ty 
na nižší úrovni, než je NUTS2. To by mělo pomoci i lépe zacílit finanční prostředky v rámci politiky 
soudržnosti. Diskutuje se také o možnosti tyto oblasti nějakým způsobem zvýhodnit. Situace v OP ST se 
zlepšila, strategickými projekty se zabýval krizový tým, který zasedá pravidelně. Z hlediska čerpání tam 
však určitá rizika stále jsou.  

 

3. Shrnutí a závěry 
S. Schneidr poděkoval všem za účast a aktivní diskusi. Další jednání se uskuteční podle příštího zasedání 
pléna RHSD nebo podle potřeby.  
 
 

• PT RHSD vzal na vědomí informace o přípravě Strategického rámce politiky soudržnosti po roce 
2027. Členům bude rozeslána aktualizovaná podoba podkladu, který bude projednávat Rada pro 
fondy EU na ministerské úrovni dne 23. června 2025. Materiál bude rovněž projednán na zasedání 
PT RHSD na MPO dne 26. června 2025 a na zasedání pléna RHSD dne 10. července 2025.  

 


